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REVISTA PRESEI 
 

 

 Premier: Sunt trei variante pentru Pilonul II de pensii 
Trei variante sunt luate în discuţie de Guvern privind Pilonul II de pensii, a explicat premierul Mihai Tudose, la 
un post de televiziune. 
Şeful Executivului a precizat că în momentul de faţă se fac calcule pentru a se alege soluţia cea mai bună, iar 
rezultatele vor fi prezentate public de Ministerul de Finanţe. Cel mai probabil, spune premierul, simulările privind 
Pilonul II de pensii vor fi gata săptămâna viitoare. 
Mihai Tudose: „Trei variante: să rămână lucrurile aşa cum sunt, umblând doar la comisioanele care se iau azi de 
administratorii privaţi pentru că au exagerat, varianta a doua - să diminuăm cota pentru Pilonul II în favoarea 
Pilonului I şi varianta a treia - cea de opţional. Se fac calcule, ministerul de finanţe vi le va prezenta public”. 
(Sursa: Digi 24) 

 

 Plenul CSM discută cererile de pensionare a 45 de judecători și procurori 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii urmează să ia în discuție miercuri cererile de pensionare din 
magistratură depuse de 45 de procurori și judecători. 
Potrivit ordinii de zi a Plenului publicată site-ului CSM, este vorba de 19 procurori și 26 de judecători care doresc 
să iasă la pensie. 
Printre aceștia se află Emanuel Albu — judecător la Înalta Curte de Casație și Justiție, Gheorghe Stoica — 
procuror la DIICOT, Minodora Vladu — procuror la DNA, Gheorghe Covei — procuror la Parchetul de pe lângă 
Curtea de Apel Craiova, dar și Lidia Barac — fost secretar de stat la Ministerul Justiției, în prezent judecător la 
Curtea de Apel Timișoara. 
Oficiali din CSM au declarat pentru AGERPRES că magistrații nu au invocat motive în cererile de pensionare. 
Solicitările urmează să fie trimise președintelui Klaus Iohannis, care, potrivit legii, semnează decretele de 
pensionare a magistraților. 
O situație similară a fost în ianuarie 2009, când un număr mare de magistrați au solicitat CSM pensionarea în 
contextul posibilității de eliminare a pensiilor speciale pentru judecători și procurori. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudorel Toader, prima reacție după ce procurorii au contestat legile justiției. Decizia ministrului justiției 
Ministrul Justiției Tudorel Toader a anunțat miercuri ca va trimite proiectul de modificare a legilor justiției la CSM, 
nu și la Ministerul Public. 
„Voi trimite proiectul de modificare a legilor justiției la CSM pentru procedura de avizare. Nu l-am trimis și nu-l 
trimit la Ministerul Public și nici la componentele Ministerului Public, pentru că avizator este CSM, care are secție 
de judecători, secție de procurori și CSM care este garantul independenței justiției și asigurator pe legile justiției. 
(...) Trimit proiectul de lege la CSM. Aștept să-l primim înapoi. Îl trimit la Guvern și de acolo începe procedura 
decizională. Ministerul Justiției este inițiator. Am pus în dezbatere principalele probleme. (...) Fac o precizare. 
Discursul s-a schimbat. Până acum se vorbea despre lipsă de transparență, de consultare. Dvs știți bine, pachetul 
de legi pleacă a treia oară la CSM. A fost și această dezbatere publică de cinci-șase zile privind proiectul de legi 
privind modificarea legilor justiției, care în precedent nu a mai existat . Vă aduceți aminte că în faptul că în 2005 
aceleași legi ale justiției despre care vorbim astăzi au fost modificate prin procedura angajării răspunderii 
Guverenului, adică fără nicio dezbatere. În 2005, ministru la vremea respectivă era dna Macovei. A depus 
pachetul de legi, trei zile, pică Guvernul sau trece pachetul de legi. Evident era faptul că pachetul de legi o să 
treacă, pentru că avea susținere parlamentară. Niciun guvern nu se duce cu angajarea răspunderii ca să testeze 
susținerea parlamentară. Atunci nu s-a vorbit nici de lipsă de transparență, nici nu era timp, nici de fondul 
soluțiilor. Astăzi, transparență de trei ori la CSM, odată în dezbatere publică, numeroasele dezbateri care au fost 
în sala de consiliu al MJ, s-a schimbat centrul dezbaterii de pe lipsa transparenței pe conținutul soluțiilor. Numai 
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că în procedura de adoptare a unei legi, fiecare are rolul lui constituțional. (...) Procurorii nu fac legi. Eu nu am 
știut că avem un Parlament tricameral.”, a spus Toader. 
Amintim că, marți, Augustin Lazăr a susținut că procurorii nu îşi asumă modificările aduse recent de ministrul 
Tudorel Toader la Legile Justiţiei. Printre modificările contestate se regăseşte mutarea Inspecţiei Judiciare în 
subordinea Ministerului Justiţiei, dar şi formarea unei direcţii speciale pentru anchetarea magistraţilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ziua Z pentru conducerea Inspecţiei Judiciare, după raportul despre activitatea DNA! Soarta inspectorului șef, 
în mâinile magistraților CSM 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) analizează, miercuri, raportul auditului extern al 
managementului Inspecţiei Judiciare (IJ), efectuat de o firmă specializată. O eventuală revocare a inspectorilor şefi 
poate fi dispusă exclusiv pe baza acestui raport, informează MEDIAFAX. 
La şedinţa de miercuri s-ar putea pune în discuţie revocarea inspectorului şef, Lucian Netejoru, pe baza raportului. 
Urmează ca în şedinţa CSM să se stabilească dacă se ia în discuţie revocarea lui Netejoru şi dacă se votează 
menţinerea acestuia în funcţie sau demiterea lui. 
În spaţiul public au apărut inclusv informaţii că încercarea de schimbare a conducerii Inspecţiei Judiciare are loc 
pe fondul protejării Laurei Codruţa Kovesi. Potrivit luju.ro, în acest fel, raportul întocmit de către Inspecţia 
Judiciară la DNA va fi blocat definitiv, iar Kovesi va rămâne în funcţie. Luju.ro menţionează că raportul ar fi 
devastator la adresa Laurei Codruţa Kovesi. 
Surse judiciare consultate de STIRIPESURSE.RO susțin că de fapt azi nu se va întâmpla nici un cutremur la CSM și 
mai mult, raportul Inspecției Judiciare nu ar fi deloc defavorabil DNA. 
Verificările Inspecţiei Judiciare la DNA s-au încheiat săptămâna trecută iar, până în 15 septembrie, inspectorii vor 
redacta concluziile, astfel încât raportul să ajungă în plenul CSM până în 6 octombrie, au precizat, pentru 
MEDIAFAX, reprezentanţi ai instituţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudose, despre modificarea legilor justiției: Voi ține cont de avizul CSM și de poziția celor din piață 
Proiectul de modificare a legilor justiției nu a fost depus oficial la guvern, a afirmat marți premierul Mihai Tudose, 
precizând că la adoptarea acestui act normativ va ține cont atât de avizul CSM, cât și de poziția protestatarilor din 
piața Victoriei. 
"Domnul Toader a sintetizat într-un proiect, într-o schiță de proiect ceea ce a înțeles domnia sa din discuțiile cu 
ceilalți sau a preluat mot-a-mot anumite sugestii ale unor actori din domeniul justiției. A ieșit cu ele pe piață, a 
provocat dezbatere. Va trimite acel proiect la CSM, să vedem cu ce vine. Încă la guvern oficial nu a venit. Când va 
veni, eu vă asigur că voi ține cont atât de avizul CSM, cât și de poziția tuturor celor din piață și când vorbesc din 
piață, vorbesc chiar și din piața din fața clădirii guvernului, dar și din această 'piață' a lumii justiției", a declarat 
Tudose, la România TV. 
Referitor la criticile aduse propunerilor prezentate de ministrul Tudorel Toader cu privire la modificarea legilor 
justiției, șefului Executivului a spus: "Critica este factor de progres, dacă este făcută cu argumente". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lazăr: Procurorii nu și-au însușit propunerile MJ, pentru că afectează independența Justiției 
Procurorul general Augustin Lazăr a anunțat, marți, că procurorii nu și-au însușit propunerile de modificare a 
legilor Justiției prezentate de ministrul Tudorel Toader, deoarece acestea afectează independența Justiției. 
"Ca o concluzie a dezbaterilor care au avut loc în adunările generale ale procurorilor și a dezbaterilor care au avut 
loc în Consiliul procurorilor generali, putem spune că avem un mesaj coerent, în sensul că procurorii nu și-au 
însușit propunerile de lege care au fost prezentate de Ministerul Justiției. Nu și le-au însușit, pentru că ele 
afectează independența Justiției. Adoptarea acestor propuneri ar afecta independența magistraturii și 
funcționarea instituțiilor judiciare. De asemenea, ceea ce este mai trist, ar afecta angajamentele europene ale 
României. Colegii mei speră, sincer, că aceasta a fost numai o testare a pieței ideilor în România și aceste idei nu 
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vor fi puse în practică", a spus Lazăr, într-o conferință de presă susținută după ședința Consiliului procurorilor 
generali. 
Procurorul general a arătat că, în cel mai scurt timp, sinteza dezbaterilor la care au luat parte cei 2.500 de 
procurori din țară va fi prezentată ministrului Justiției. 
Lazăr susține că modificările legislative anunțate de Toader sunt mai degrabă niște "idei" sau "oferte", iar 
procurorii trebuie să ia atitudine. 
"Sunt niște idei, principii, nu știu cum să le numesc, oferte, care, dacă ar fi puse în practică, ar fi rău pentru justiția 
din România, la atâția ani de la intrarea în Uniunea Europeană. După părerea colegilor noștri, chiar dacă nu am 
avut la îndemână un proiect de act normativ, noi trebuie să luăm atitudine, pentru că este o provocare la adresa 
independenței procurorilor. (...) Am o carieră de magistrat de 35 de ani, nu mi s-a mai întâmplat acest lucru. Dar 
omul cât trăiește învață și trebuie să observe ce se întâmplă în jurul lui și nu ar trebui să fim indiferenți. Și chiar 
dacă sunt niște idei, că se testează piața ideilor cu niște oferte, noi trebuie să le dăm răspuns", a adăugat 
procurorul general. 
Augustin Lazăr a mai spus că procurorii nu sunt de acord cu trecerea Inspecției Judiciare în subordinea MJ, 
deoarece ministrul Justiției este o persoană numită politic. 
"Faptul că, spre exemplu, în Franța, Inspecția Judiciară funcționează la MJ, nu înseamnă că și la noi, într-o 
democrație neconsolidată, putem face la fel. Noi trebuie să ne asigurăm că Inspecția Judiciară rămâne la CSM, 
care este garantul independenței justiției. Prin trecerea Inspecției Judiciare de la CSM la MJ, știindu-se că ministrul 
e o persoană numită politic, se va asigura control deplin asupra magistraților. Așa era în anul 2004, înainte de 
intrarea în Uniunea Europeană", a precizat Lazăr. 
Augustin Lazăr a mai anunțat că procurorii nu au agreat înființarea unei direcții specializate în Parchetul General 
care să ancheteze procurorii și judecătorii. 
"În unanimitate, procurorii nu au agreat propunerea de a se constitui o direcție specială pentru ancheta 
magistraților. Nu ne putem imagina ca sutele de mii de reclamații, ce sunt făcute pe numele magistraților din 
toată țara pentru tot felul de posibile fapte, toate ar trebui să vină la Parchetul General pentru a fi procesate, așa 
cum se făcea acum 30 de ani. Nimeni nu a auzit de așa ceva, Cercetările se fac nu pe categorii de persoane, ci pe 
ariile infracționale. Nu există un capitol de infracțiuni contra magistraților. Eu bănuiesc că această propunere a 
fost făcută de cineva care este din exteriorul sistemului judiciar. Este o propunere care vrea să ia DNA-ului din 
atribuții. DNA ar rămâne fără obiect de activitate, iar cu alți bani se va face o structură ce va cerceta fapte de 
corupție cu fapte rutiere, cu probleme de familie", a explicat procurorul general. 
În legătură cu numirile la conducerea parchetelor, Lazăr susține că rapoartele MCV conțin o recomandare ca 
numirile la vârful Ministerului Public sa se facă similar cu procedura de numire la Înalta Curte de Casație și Justiție. 
"CSM tocmai a formulat o propunere trimisă ministrului Justiției. Ele nu sunt băgate în seamă, iar acum se vine cu 
o propunere ce limitează posibilitatea CSM de a selecta dintre candidați, astfel că va trebui să aleagă doar ce 
propune un ministru. Trebuie să fim realiști că CSM va putea alege doar ce vrea un ministru", a mai spus Lazăr. 
(Sursa: Agerpres) 

 Mihai Tudose, atac DEVASTATOR la adresa băncilor: 'Noi suntem proşti? Până aici! Taxă de şmecher, taxă că 
intri în bancă, taxă că ieşi din bancă' 
Război total între premierul Mihai Tudose şi băncile din România. Şeful de la Palatul Victoria vrea cu orice preţ să 
îi impoziteze pe cei din sistemul bancar. Atacurile lui Tudose sunt fără precedent. 
"Băncile din România o duc foarte bine. Au sedii foarte frumoase. Ei, la sfârşitul anului, spun că au o pierdere. Eu 
nu am ce bani să pun în bancă. Eu nu vreau salariul pe card să le dau lor doi bani la fiecare retragere. Văd reclame 
la TV că dau ei bani aşa... Terente era copil pe langa aceste banci", a tunat Tudose în direct la România TV, la 
emisiunea Andreei Creţulescu. 
Premierul a făcut o dezvăluire incredibilă. Acesta a explicat un episod nefericit cu o bancă. "Am avut o experienţă 
cu ei. Aveam 500 de dolari la o bancă. Şi după câţiva ani mi-au spus că trebuie să le dau eu 50 de dolari. Păi ce, i-
au dus pe bani noaptea la baie? Le-a dat apă? Noi suntem proşti? Până aici! Taxă de şmecher, taxă că intri în 
bancă, taxă că ieşi din bancă. Dacă vor continua aşa, voi fi şi eu nevoit să îi spun tatălui meu să nu îşi mai ţină 
pensia la ei la bancă 
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Ca prim-ministru, spun aşa: 'Domnule, noi trebuie să facem nişte lucruri în ţara asta, am vorbit de spitale, am 
vorbit de educaţie, am vorbit de drumuri. Dacă tu îmi spui că eşti bancă specializată pe profit (...), lucrezi cu banii 
noştri şi spui că nu ai profit? Păi cred că ai o problemă. Sau ai o problemă de management sau ai o problemă că 
vei continua să ne consideri proşti că nu ne dăm seama ce faci'. Şi iertaţi-mă, dar ajunge 
Să facă o activitate normală, să facă banking în România, să îşi plătească dările la stat. (...) Am mai auzit ţipete şi 
scâncete: 'Domnule, dar ştiţi câţi bani plătim noi la stat?'. Adică impozite pe clădiri şi impozite pe salarii. Am 
înţeles că îţi plăteşti impozitul pe clădirea mare şi frumoasă făcută eventual tot cu banii noştri şi îţi plăteşti 
impozitul pe salariul ăla frumos, de şef de bancă. Păi nici pe alea nu vrei să le plăteşti? Eu vorbesc de impozitul pe 
profit, că dacă, repet, tu eşti bancă şi n-ai profit, avem o problemă", a încheiat premierul. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 

 Ameninţări fără precedent ale lui Mihai Tudose: 'Înseamnă furt. Se va face PUŞCĂRIE' 
Ameninţări fără precedent ale premierului Mihai Tudose, în direct la România TV. Premierul i-a atenţionat pe cei 
care vor să 'dribleze' impozitele. Tudose spune că aceştia vor ajunge la puşcărie. 
' Cine nu va vărsa la bugetul de stat toate impozitele şi dările de stat, va face puşcărie. Angajatorul trebuie să 
depună toate impozitele. Dacă nu, înseamnă furt. Nu ne mai gândim la alte taxe anul viitor. Va fi 10% sau 0. Asta 
cu progresivul, uitaţi-o", a tunat Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mihai Tudose, despre Dacian Cioloș și procesul cu Roșia Montană: 'Era şeful la tribul acela de tehnocraţi' 
Premierul Mihai Tudose a afirmat marţi, referindu-se la procesul de arbitraj care vizează Roşia Montană, că nu 
crede că statul român va pierde această dispută în instanţă. 
"Eu nu cred că vom pierde. (...) Ei invocă foarte multe investiţii făcute, dar investiţiile le-au făcut în 'salvăm 
patrimoniul de acolo', au mai făcut o biserică, au plătit nişte oameni (...), erau plini de spoturi (...) cu familii 
fericite că au venit investitorii acolo. Spoturile acelea costau. Ei au tras acum linie, au adunat toate acele cheltuieli 
şi au spus 'Uite cât am investit noi'. Stai un piculeţ, că tu ai spus că investeşti în mining, în săpat după aur, nu în 
spoturi (...), nu în muzee, nu în altceva", a declarat Tudose, la România TV. 
Întrebat care este problema în privinţa zonei Roşia Montană, Tudose a răspuns: "Poate îl întrebaţi şi pe domnul 
Cioloş (...) de ce (...). În ianuarie, înainte să plece, în ultimele zile, toată zona respectivă a declarat-o arie protejată 
natural şi a trimis hârtiile pe la UNESCO. Adică în traducere 'nu mai sapi o gropiţă acolo nici să sapi după râme, că 
e arie protejată', lucru care probabil că va conta la acel arbitraj. De ce a făcut-o? Nu ştiu. (...) El era şeful la tribul 
acela de tehnocraţi. (...) Să spună că habar n-a avut, lucru pe care eu tind să-l cred că nu prea ştia ce se întâmplă 
pe acolo". 
Totodată, chestionat dacă poate fi contestată decizia referitoare la declararea Roşiei Montane ca arie protejată, 
Tudose a spus că Executivul va încerca acest lucru. 
"E greu până te acceptă. După ce te-a acceptat, e aproape imposibil să o retragi. (...) Pe 4 ianuarie, în guvernarea 
îngrozitor de foarte tehnocrată, s-a întâmplat acest lucru. (...) Vom încerca să retragem, să scriem că nu ne mai 
menţinem punctul de vedere, punându-ne într-o situaţie absolut ciudată faţă de organismele internaţionale de 
profil, încercăm să vedem. Dacă lucrurile rămân definitive, s-a închis. (...) Acolo sunt zăcămintele noastre", a spus 
Tudose. 
El a precizat că nu ştie care este argumentul pentru care Roşia Montană a fost declarată arie protejată. 
"Putea să o declare protejată (...), pe la noi prin casă şi noi o protejam, noi o deprotejam şi mai ziceam că acolo 
trăieşte ultima libelulă din specia ei şi după aia, la un moment dat, constatam că libelula nu mai e şi n-a lăsat 
moştenitori", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Proteste la Șantierul Naval Galați 
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Câteva sute de angajaţi ai Şantierului Naval "Damen" din Galaţi au declanşat, marţi, un protest spontan. 
Industria navală românească este caracterizată mai degrabă printr-un lohn prea puțin avantajos. 
Muncitorii afirmă că sunt nemulţumiţi de nivelul salariilor, dar şi de condiţiile de muncă, în timp ce reprezentanţii 
companiei nu doresc deocamdată să comenteze situaţia, potrivit news.ro. 
Angajaţii care refuză să mai muncească s-au strâns, marţi, în faţa sediului administrativ al şantierului. Liderul de 
sindicat din Şantierul Naval "Damen" Galaţi, Pavel Stelian, a declarat că nemulţumirile muncitorilor sunt legate de 
salarii, iar protestul este unul spontan. 
"E o acţiune spontană care pornit din cauza nivelului salariilor. Salariul mediu brut la noi este de 3.200 de lei, dar 
la firmele subcontractoare de 4.000 de lei şi e normal că oamenii din şantier să fie nemulţumiţi. Mâine (miercuri – 
n.r) este aşteptat preşedintele Consiliului de Administraţie pentru negocieri. Oamenii sunt decişi să protesteze în 
continuare", a spus Pavel Stelian. 
Muncitorii afirmă că sunt nemulţumiţi de nivelul salariilor, dar şi de condiţiile de muncă, în timp ce reprezentanţii 
companiei nu doresc deocamdată să comenteze situaţia, potrivit news.ro. 
Angajaţii care refuză să mai muncească s-au strâns, marţi, în faţa sediului administrativ al şantierului. Liderul de 
sindicat din Şantierul Naval "Damen" Galaţi, Pavel Stelian, a declarat că nemulţumirile muncitorilor sunt legate de 
salarii, iar protestul este unul spontan. 
"E o acţiune spontană care pornit din cauza nivelului salariilor. Salariul mediu brut la noi este de 3.200 de lei, dar 
la firmele subcontractoare de 4.000 de lei şi e normal că oamenii din şantier să fie nemulţumiţi. Mâine (miercuri – 
n.r) este aşteptat preşedintele Consiliului de Administraţie pentru negocieri. Oamenii sunt decişi să protesteze în 
continuare", a spus Pavel Stelian. 
Reprezentanţii companiei au transmis că nu pot comenta deocamdată nimic cu privire la acţiunea de protest care 
continuă şi la ora transmiterii acestei ştiri. 
"Deocamdată, nu comentăm nimic. Este o chestiune internă: Vom reveni", a transmis purtătorul de cuvânt al 
Şantierului naval ”Damen” Galaţi, Corina Pîrvu. 
În Şantierul Naval ”Damen” din Galaţi lucrează aproximativ 2.000 de persoane. 
Industriala navală românească, un lohn la limita rentabilității 
Spre deosebire de perioada anterioară anilor 90 când producția de nave era integrată, în sensul în care industria 
autohtonă asigura o bună parte din reperele necesare realizării unei nave (Tehnoton Iași – echipamente 
electornice de navigație comunicare, Mecanica Navală Galați și Aversa București, pompe, Întreprinderea Reșița, 
23 August și Timpuri Noi București motoare navale și reductoare, UMEB București motoare electrice, ICEPRONAV 
Galați proiectare, etc), în prezent navaliștii fac mai degrabă operațiunile de lăcătușerie navală, ansamblare și 
vopsire a corpului navelor, operațiuni foarte scumpe în Europa de vest din punct de vedere ale salariilor plătite 
muncitorilor ca urmare a noxelor eliberate în operațiiile de sudură, vopsire, sablare, debitare, etc. Sindicatele 
puternice din industria navală occidentală sunt alte motive pentru care constructorii de nave din Europa de vest s-
au îndreptat spre est. 
Operațiunile finale, de valoare mare adăugată, bine plătite, ce persupun forță de muncă superior calificată, cum 
ar fi armarea corpului de navă, respectiv montarea motoarelor, echipamentelor mecanice și electronice de 
navigație, au de cele mai multe ori loc în țările din care provin comenzile și acționarii șantierelor navale din 
România. Acest fapt explică productivitatea mică obținută în șantierele navale din România și problemele sociale 
precum cele reclamate de muncitorii de la Damen Galați. 
(Sursa: news.ro) 

ANAF trece la următorul nivel: Cine poate fi vizitat ACASĂ de Fisc 
Regulile prin care autoritățile fiscale comunică documentele pe care le emit contribuabililor ar putea suferi 
modificări importante, conform unui proiect de act normativ aflat în dezbatere publică. 
Mai exact, actele administrativ-fiscale vor putea fi comunicate inclusiv de către angajații Fiscului la domiciliul 
fiscal. În caz de refuz sau dacă nu va fi găsit nimeni, se va pune o înștiințare pe ușă. 
Ministerul Finanțelor vrea să introducă o nouă modalitate prin care să comunice actele administrativ-fiscale către 
firme și persoanele fizice, aceasta fiind una dintre propunerile incluse recent într-un proiect de ordonanță a 
Guvernului. 
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Mai precis, actele administrativ-fiscale tipărite vor putea fi comunicate chiar de angajații proprii ai Fiscului, în 
cazuri mai deosebite. Acest lucru se va face prin remiterea sub semnătură, la domiciliul fiscal al companiei, ori 
împuternicitului/curatorului acesteia. 
"Prin excepție (...), organul fiscal competent poate decide comunicarea actului administrativ fiscal emis pe suport 
hârtie, prin remiterea, sub semnătură, la domiciliul fiscal al contribuabilului/plătitorului ori împuternicitului sau 
curatorului acestuia, prin angajații poprii ai organului fiscal", scrie în propunerea de act normativ citata de 
AvocatNet, cu precizarea că, în caz de refuz sau dacă nu este găsit nimeni la adresa de comunicare, se va afișa pe 
ușă o înștiințare, anunță Realitatea.net. 
Practic, în cazul refuzului, se va considera că, la data afișării înștiințării, comunicarea actului administrativ-fiscal a 
fost făcută. Iar dacă nu este găsit nimeni la domiciliul fiscal, contribuabilul va putea să se prezinte la Fisc, în 
maximum 15 zile de la afișare, pentru comunicarea documentului. 
(Sursa: realitatea.net) 
 

 ANRE face LUMINĂ în scandalul majorării tarifului RADET: 'Factura plătită de bucureşteni NU va creşte' 
Majorarea tarifului RADET nu va duce la creșterea facturii plătite de bucureșteni, întrucât acesta reprezintă doar o 
parte a prețului final, a declarat, marți, pentru AGERPRES, Emil Calotă, vicepreședintele Autorității Naționale de 
Reglementare în domeniul Energiei (ANRE). 
"Solicitarea de majorare a tarifului RADET este absolut necesară ca o componentă în vederea viabilizării 
economico-financiare a regiei, din perspectiva programului de reorganizare și restructurare pe care îl presupune 
statutul actual de entitate aflată în insolvență. Ceea ce de fapt solicită acum RADET este așezarea tarifului, care nu 
este prețul care se facturează către cetățeni, către beneficiarii sistemului de alimentare, este pur și simplu 
așezarea tarifului RADET pe baza costurilor reale, pentru că, din 2011, de când a fost aprobat ultima dată tariful 
RADET, tariful a fost tot timpul sub costuri. Cu alte cuvinte, din 2011 până la momentul aprobării noului tarif, regia 
a înregistrat pierderi, pentru că tarifele erau sub costurile de exploatare, costurile reale ale regiei", a arătat 
oficialul ANRE. 
Potrivit acestuia, în spațiul public au circulat informații nereale, potrivit cărora creșterea tarifului RADET ar 
însemna automat majorarea facturilor plătite de populație. Confuzia a fost generată, probabil, de faptul că RADET 
este și cel care încheie contractele de furnizare a agentului termic cu asociațiile de proprietari, a explicat Calotă. 
"S-a subînțeles că tariful RADET este prețul de facturare. Nu, tariful RADET este aferent doar activităților de 
transport și distribuție. Prețul energiei termice se formează din prețul de producție al ELCEN, plus tariful de 
distribuție și transport al RADET, și urmează să fie avizat de ANRE și aprobat de Consiliul General. Față de acest 
preț, Consiliul General va stabili, de asemenea, nivelul de subvenționare, iar prețul de facturare, plătit de cetățeni, 
este prețul energiei minus subvenția. Stabilirea prețului de facturare este în competența Consiliului General și, 
după cum s-a exprimat domnul Chiriță (Sorin Chiriță, city managerul Capitalei — n.r.), se preconizează ca prețul de 
facturare să rămână la nivelul actual", a susținut vicepreședintele ANRE. 
Fără această majorare, RADET nu poate să se viabilizeze și nu poate gândi un program viitor de funcționare, mai 
ales din perspectiva fuziunii cu producătorul ELCEN, a adăugat el. 
Potrivit lui Calotă, tariful RADET trebuie să fie cel puțin la nivelul costurilor, pentru ca regia să realizeze un plan de 
eficientizare și să atragă apoi alte surse de finanțare. 
"Pentru consumatori, mesajul este că viabilizarea RADET este un pas necesar în beneficiul unei mai bune 
funcționări a serviciului și că, deocamdată, nu se pune în discuție creșterea prețului facturat care, repet, este 
prețul care rezultă din adunarea prețului de producție și tariful de distribuție și transport, minus subvenția de la 
bugetul Primăriei", a completat oficialul ANRE. 
Pe ordinea de zi a ședinței de miercuri a Consiliului General al Municipiului București (CGMB) se află un proiect de 
hotărâre care propune majorarea cu peste 30% a tarifelor de transport și distribuție a energiei termice practicate 
de RADET. 
Majorarea de peste 30% solicitată de RADET nu va afecta consumatorii casnici, a dat asigurări Primăria Capitalei. 
"Precizăm că bucureștenii nu vor plăti mai mult pentru apă caldă și căldură — creșterea de preț va fi suportată de 
PMB sau prin scăderea cotei de TVA la 5%, conform modificării Legii serviciului public de alimentare cu energie 
termică nr. 325/2006. Actualizarea prețului la gigacalorie este imperios necesară, fiind impusă de mai mulți 
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factori, printre care modificarea prețurilor de cumpărare la materiile prime și materiale, aplicarea prețurilor 
diferențiate pe categorii de consumatori la gazele naturale, majorări ale prețurilor la electricitate, apă sau 
combustibili", se arată într-un comunicat al Primăriei, remis vineri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vești URIAȘE pentru UN MILION de șoferi: Comisia din Parlament a votat 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de capital a Senatului a acordat marţi raport favorabil la 
OUG 52/2017 privind restituirea taxei auto, plătită de un milion de români. 
Ordonanţa reglementează restituirea pe cale administrativă, la cerere, a sumelor reprezentând taxa specială 
pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite 
de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule. 
Actul normativ are în vedere necesitatea armonizării legislaţiei naţionale cu hotărârile Curţii de Justiţie a Uniunii 
Europene şi evitarea posibilei declanşări a unei acţiuni în constatarea neîndeplinirii obligaţiilor de stat membru al 
UE. 
Beneficiarii acestei ordonanţe sunt contribuabilii care au achitat taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, 
conform Legii 571/2003 privind Codul fiscal, taxa pe poluare pentru autovehicule, prevăzută de OUG 50/2008, 
aprobată cu modificări prin Legea 140/2011, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule, 
prevăzută de Legea 9/2012, şi timbrul de mediu pentru autovehicule, prevăzut de OUG 9/2013, aprobată cu 
modificări prin Legea 37/2014. 
De prevederile ordonanţei vor beneficia contribuabilii cărora nu li s-au restituit banii până la intrarea în vigoare a 
acestei ordonanţe şi care vor solicita restituirea în scris organului central fiscal competent, până la 31 august 
2018. 
Plenul Senatului va dezbate şi vota, în calitate de primă Cameră sesizată, OUG 52/2017 împreună cu raportul 
Comisiei de buget. 
De asemenea, Comisia pentru buget a acordat marţi un aviz OUG 60/2017 pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 448/2006 privind protecţia şi promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, propunând amendarea 
ordonanţei. 
Comisia pentru buget a propus amânarea introducerii plăţii lunare la bugetul de stat de către autorităţi sau 
instituţii publice sau persoane juridice a unei sume reprezentând salariul de bază minim brut pe ţară garantat în 
plată înmulţit cu numărul de locuri de muncă în care nu au angajat persoane cu handicap. 
"Astfel, se păstrează până la 1 aprilie 2018 forma actuală din Legea nr. 228/2006, republicată 2008, privind 
protecţia şi promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, care prevede că autorităţile şi instituţiile publice, 
persoanele juridice, publice sau private, care nu angajează persoane cu handicap in condiţiile prevăzute, pot opta 
pentru achiziţia de produse sau servicii de la unităţi protejate autorizate, pe baza de parteneriat, în suma 
echivalentă cu suma datorată la bugetul de stat în condiţiile prevăzute. Această măsură este luată tocmai pentru a 
analiza acest caz şi a propune o soluţie corectă, fără a crea prejudicii celor aproximativ 700 de unităţi protejate 
din ţară, în care lucrează 3.900 de angajaţi, dintre care 2.000 sunt persoane cu dizabilităţi", se arată într-un 
comunicat de presă al Comisiei de buget transmis, marţi, AGERPRES. 
Comisia pentru muncă se va exprima prin raport asupra OUG 60/2017, decizia finală aparţinând plenului 
Senatului, în calitate de primă Cameră sesizată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Scandal pe un ordin al Ministrului Mediului. Se cere intervenţia Corpului de Control al premierului 
Este scandal de proporţii la Ministerul Mediului! Partidul Ecologist Român (PER) solicită Corpului 
de controlal premierului, precum şi altor instituţii abilitate ale statului să verifice condiţiile aplicării "în avans" a 
unui ordin al ministrului Mediului care ar fi avut ca efect "o exploatare forestieră în sistem ilegal făcută în Caraş-
Severin". 
Potrivit unui comunicat al PER, transmis marţi Ştiri pe surse, Grupul Ecologic de Colaborare Nera a realizat în data 
de 19 august o monitorizare a stării patrimoniului natural în rezervaţia naturală Cheile Caraşului din Parcul 
Naţional Semenic - Cheile Caraşului, prilej cu care s-a constatat că starea infrastructurii de vizitare a parcului este 
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aproape inexistentă. Puntea de la Prolaz este avariată, vechile marcaje turistice nu mai pot fi identificate, iar 
zonele cu risc de prăbuşire pentru vizitatori nu sunt dotate cu elemente de siguranţă.  
 
"Nu sunt amenajate locuri de acces la peşterile de pe traseu, pentru ca acestea să poată fi introduse în circuitul de 
vizitare pentru segmentul general de vizitatori. În poiana de la Peştera Liliecilor au fost tăiate vegetaţia, mai mulţi 
arbuşti şi un arbore cu diametrul de 15 cm, iar cioata nu este marcată. Aşadar, avem un exemplu clar că s-au 
devansat prevederile din Ordinul Ministrului Mediului nr. 1.078/ 2017, prin care o exploatare forestieră în sistem 
ilegal făcută în Caraş-Severin devine astăzi, prin prevederile acestui Ordin, un act perfect legal", precizează PER. 
Ecologiştii consideră că, "în aceste condiţii, factorii responsabili din cadrul autorităţilor centrale şi locale, privind 
implementarea şi respectarea prevederilor legale, s-au lipsit de orice responsabilitate".  
 
"Iată efectul pe care îl produce acest ordin ilegal şi neconstituţional: distrugerea ariilor naturale protejate care 
sunt lăsate la cheremul firmelor de exploatare forestieră, firme care au dovedit o nesăbuinţă totală în exploatarea 
nemiloasă până la râs a pădurilor şi în mod special a pădurilor virgine şi semivirgine. Corpul de control al 
premierului, precum şi alte instituţii abilitate ale statului au obligaţia de a verifica elementele de legalitate care au 
stat la baza emiterii acestui Ordin, acţiune în urma căreia se va putea lesne constata caracterul abuziv şi ilegal al 
acestui document legislativ prin care coaliţia PSD-ALDE încearcă să îşi achite obligaţiile faţă de camarila politică. 
Mai facem o menţiune ca acest ordin s-a emis exact în perioada de maxim interes şi de condiţii favorabile pentru 
exploatarea masei lemnoase. Ne întrebăm de ce nu s-a aşteptat ca Ordinul să intre în aplicare începând cu luna 
decembrie sau ianuarie, când masa lemnoasă nu mai prezintă condiţii favorabile exploatării din zonele forestiere", 
se mai arată în comunicatul PER. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudose: Niște băieți mai tehnocrați un pic au spus că ne trebuie manual de sport 
Premierul Mihai Tudose a oferit marți clarificări în ceea ce privește editarea manualului de sport, arătând că ideea 
aparține în fapt foștilor miniștri din Guvernul Cioloș. 
"Manualul de sport... Toată lumea l-a criticat pe domnul ministru Liviu Pop pentru el. Domnul ministru a fost mai 
delicat și nu a spus că el a fost obligat să-l facă, fiindcă așa l-a pus cineva în program anul trecut, când niște băieți 
mai tehnocrați un pic au spus că ne trebuie manual de sport", a afirmat premierul la România TV. 
Acesta a mai spus că Executivul și-a propus să renunțe la manuale alternative și auxiliare și să se bazeze doar pe 
două tipuri de manuale. 
"Va trebui, în această toamnă, să stabilim foarte clar care sunt acele manuale. Eventual pe două tipuri de manual 
— gen Biologia pentru partea reală și pentru partea umană, adică mai pe scurt și mai pe larg. Mi se pare o 
nebunie că, în fiecare an, se rescrie manualul de Istorie. De parcă în fiecare an Ștefan cel Mare mai face ceva, mai 
câștigă câte o luptă, mai pierde câte ceva. La Matematică, Pitagora se mai gândește și rescriem manualul", a 
declarat Tudose. 
În opinia premierului, toată această situație nu a fost benefică pentru educație, fiind generată din anumite 
interese. 
"Culmea este că nu-i deloc un demers pentru educație. Este un business. Cu caiete suport, cu fițuici suport, o 
nebunie completă. Generează o mulțime de bani care pleacă de la buget, generează niște ghiozdane de pleacă 
copilul de acasă de parcă fuge de acasă, că trebuie să aibă două manuale, plus cele șase caiete, plus cele opt 
fascicule suport. Doresc să avem manualul tip, fixat și apoi tipărit de toate editurile, dacă nu se poate", a mai spus 
premierul. 
Totodată, acesta a susținut că se ia în calcul varianta ca manualele să fie editate de Monitorul Oficial. 
"S-a spus că suntem împotriva culturii dacă manualele se tipăresc la o singură editură, eventual a statului. Nu 
spune însă nimeni că jumătate din nebunia ultimelor ani, când ne uitam la manuale pe când nu erau, vorba 
poetului național, jumătate din problemă era generată de acel război al editurilor, care se băteau pe editarea unui 
manual, cu contestații și tot așa. Atunci, poate declarăm manualele de importanță strategică națională, că sunt 
cărțile de plecare să învețe copii noștri și le facem la Monitorul Oficial", a conchis Mihai Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Noi modificări la Evaluarea Națională și Bacalaureat 
Ministerul Educaţiei vrea să digitalizeze, parţial, examenele naţionale. Lucrările scrise ale elevilor vor fi scanate 
şi încărcate online, iar profesorii din comisiile de examinare le vor corecta din faţa calculatorului. O altă noutate 
anunţată pentru viitorul an şcolar se referă la Bacalaureat. Examenul va începe în februarie, nu în iunie, ca până 
acum. 
În vara anului viitor, profesorii vor putea corecta lucrările de la Evaluarea Naţională şi Bacalaureat direct din 
fotoliul de acasă. O hotărâre cu care părinţii nu sunt de acord şi care nici nu ar fi legală. 
„Nu există cadru instituțional pentru așa ceva. Metodologia spune clar că evaluatorii sunt înregistrați, sunt 
verificați, și așa mai departe. Ce înregistrare și ce verificare se mai poate face în condițiile în care acesta va corecta 
lucrările online, de acasă, într-o discuție cu copilul, cu soția, hai să mai corectăm și o lucrare”, spune Eugen Ilea, 
vicepreşedinte Federaţia Asociaţiilor de Părinţi. 
Lucrările vor fi scanate şi încărcate apoi pe un server al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale. În plus, fiecare 
lucrare va avea un cod unic de bare pentru identificare. Ministerul spune că, astfel, se reduc şi mai mult 
tentativele de fraudă. 
„S-ar dori ca în momentul în care se face corectarea să apară şi o justificare, iar acest borderou de notare să fie 
accesibil elevilor, astfel încât să poată vedea acea justificare a notei şi să înţeleagă de ce li s-a scăzut acolo unde i-
a scăzut”, spune Ioana Băltăreţu presedintele Consilului Naţional al Elevilor. 
O altă modificare îi vizează pe elevii de clasa a XII-a. Probele orale ale Bacalaureatului vor fi susţinute cu patru luni 
mai devreme decât acum. Elevii vor susţine primele examene în luna februarie. Teoretic, un elev poate începe 
probele de Bacalaureat iarna, dar nu mai poate prinde "scrisul", dacă rămâne corigent. 
„Eu zic că este un avantaj, pentru că se vor mai degreva activitățile și vor avea timp și de pregătire pentru probele 
scrise. Și, în același timp, și cadrele vor mai fi degrevate de acea aglomerare din perioada examenului”, mai spune 
Eugen Ilea. 
Liviu Pop anunţa modificări încă de acum o lună. 
„Toate documentele pentru evaluarea naţională şi examenul de Bacalaureat vor fi digitalizate. Lucrările se vor 
corecta de pe calculator de evaluatorul care va sta acasă sau la centrul de corectură sau la şcoală, dacă acasă nu 
are calculator”, afirma ministrul Educației, la începutul acestei luni. 
Propunerile au fost prezentate de Ministerul Educaţiei în Consiliul pentru Dialog Social şi ar urma să fie adoptate 
prin ordin de ministru pe 1 septembrie. 
(Sursa: Digi 24) 

 George Maior face anunțul mult așteptat: Când se ridică vizele pentru SUA 
Ambasadorul României în Statele Unite ale Americii, George Maior, consideră că o vizită a premierului Mihai 
Tudose în această ţară ar avea efecte pozitive asupra procesului de ridicare a vizelor pentru români în SUA. 
"E constantă agenda discuţiilor noastre cu Congresul. E vorba de legislaţie, mai puţin de relaţia cu administraţia 
americană în această chestiune a vizelor. Rata de refuz a vizelor pentru noi este în jur de 10-15%, Dacă ajungem la 
3,5%, automat intrăm în procesul de Visa Waiver. Ceea ce încercăm să facem este să reuşim ca la nivelul 
Congresului să nu fie luat în considerare doar acest element al ratei de refuz, ci şi faptul că suntem într-un 
parteneriat serios pe plan militar cu Statele Unite, că este şi în avantajul securităţii SUA având în vedere ceea ce 
facem pe domeniul informaţiilor cu SUA împotriva terorismului şi acest lucru să se trateze într-o altă viziune 
asupra modului în care se acordă vizele sau se introduce România în programul Visa Waiver. Deci, discuţii şi cu 
Departamentul de securitate internă al SUA pe această chestiune. Lucruri pe care le facem constant. Şi o vizită a 
premierului ar avea, din punctul ăsta de vedere, cred eu, efecte pozitive", a afirmat marţi Maior, la Digi 24. 
El a subliniat că anumite ţări, cum este România, care au făcut în anii trecuţi paşi serioşi în securizarea 
frontierelor, în controlul imigraţiei ilegale, ar avea "o şansă mai bună cu actuala administraţie" pentru acest 
demers. 
Întrebat dacă intrarea României în Schengen ar ajuta acest proces, Maior a spus: "Fără îndoială, ar avea o anumită 
relevanţă". 
Ambasadorul României în Statele Unite ale Americii, care a participat, marţi, la Reuniunea Anuală a Diplomaţiei, a 
declarat că lucrează la o vizită a premierului Mihai Tudose în această toamnă în SUA. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Meleșcanu: Președinția Consiliului UE, candidatura României la ONU și OCDE - jaloanele politicii externe 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleșcanu, a declarat marți că pregătirea Centenarului Marii Uniri, 
președinția română a Consiliului UE, candidatura României pentru un loc de membru nepermanent în Consiliul de 
Securitate al ONU și candidatura la OCDE reprezintă "jaloanele" pentru diplomații români. 
"Anul acesta vă propun câteva accente speciale: pregătirea Marelui Centenar, președinția noastră la Consiliul UE 
în 2019, candidatura României pentru un loc de membru nepermanent în Consiliul de Securitate la ONU — cu 
alegeri în 2019 și candidatura noastră la OCDE. Acestea sunt jaloanele esențiale ale mandatului dumneavoastră. În 
egală măsură, avem nevoie de o diplomație economică mai clar orientată spre rezultate", a afirmat Meleșcanu, la 
Reuniunea Anuală a Diplomației Române, care are loc la București, el adăugând că este nevoie și de o mai bună 
conectare a diplomaților români cu cele mai recente și inovatoare proiecte ale țării noastre. 
Meleșcanu a precizat că miza europeană a României este asigurarea președinției Consiliului UE. 
"Interesul României este să revigoreze politicile de dezvoltare în perspectiva convergenței economice și a 
integrării europene mai profunde. Simultan, trebuie să ne aducem la zi profilul de țară, să ne creștem cu 
inteligență influența în standardele pe care întreaga noastră societate le merită și le dorește. În plan extern 
trebuie să atingem nivelul de reputație, respect și recunoaștere care să ne facă mândri ca țară și în calitate de 
cetățeni ai României. (...) Trebuie să fim mult mai activi în promovarea intereselor naționale ale României pe tema 
UE, precum și în relațiile bilaterale cu statele membre", a subliniat Teodor Meleșcanu. 
Ministrul de Externe a precizat că asigurarea președinției Consiliului UE în primul semestru al anului 2019 este o 
oportunitate istorică pentru politica externă a României. 
Șeful diplomației române a subliniat că "miza securității noastre în perspectivă transatlantică și globală rămâne 
decisivă". 
"România s-a comportat în ultimii ani nu doar ca un beneficiar al politicilor NATO, ci și ca un participant activ la 
definirea și implementarea obiectivelor organizației", a arătat el. 
Teodor Meleșcanu a menționat că până la sfârșitul anului țara noastră va găzdui Reuniunea Anuală de Dialog 
Strategic România-SUA, unde vor fi convenite acțiunile și proiectele prioritare pentru aprofundarea relației 
bilaterale. 
"Am extins dialogul strategic cu SUA, am reluat dialogul politico-diplomatic la cel mai înalt nivel și am îndeplinit 
încă una dintre condițiile tehnice ale unui interes major pentru cetățenii români — programul Visa Waiver", a 
afirmat Meleșcanu. 
Potrivit șefului diplomației române, și vecinătatea directă a României are o importanță cu totul specială. "În 
vecinătate, miza prioritară rămâne Republica Moldova și sprijinirea ei pentru un viitor european", a precizat 
Meleșcanu. 
Ministrul Afacerilor Externe a mai spus că România dorește să aibă relații bune cu Rusia. "Relațiile cu Federația 
Rusă vor continua pe baza abordării descurajare și dialog, în coordonare cu partenerii noștri euroatlantici. 
România dorește bune relații cu Rusia, cu două premise esențiale: respect reciproc și respectarea dreptului 
internațional. Câtă vreme dreptul internațional este încălcat prin acțiunile Rusiei, vom sprijini pe mai departe 
politica de sancțiuni a UE", a declarat ministrul de Externe. 
El a susținut că și relația strategică cu Israelul trebuie aprofundată, prin extinderea domeniilor de cooperare, 
concomitent cu intensificarea relațiilor cu ansamblul regiunii Orientului Mijlociu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Maior, despre decorațiile primite de la CIA: Serviciile române de informații au reușit să se impună la nivel global 
Ambasadorul României în SUA, George Maior, fost director al Serviciului Român de Informații, consideră că 
decorarea sa și a lui Florian Coldea de către Agenția Americană de Informații evidențiază modul în care serviciile 
române de informații au reușit să se impună la nivel global. 
"În domeniul informațiilor putem juca la nivel global. Ați văzut, poate, și acest lucru este relevant, cred, ca o 
expresie simbolică pentru România, faptul că au fost decorați foștii directori a Serviciului chiar în aceste 
săptămâni de șefii Agenției Americane de Informații. Acest lucru spune mult nu pentru domniile lor, ci pentru felul 
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în care serviciile române de informații au reușit să se impună (...) inclusiv la nivel global în această relație", a spus 
Maior la Digi 24. 
Întrebat dacă este vorba despre decorarea sa și a lui Florian Coldea, George Maior a confirmat. 
În context, ambasadorul României în SUA a evidențiat atuurile care "fac din România unul din principalii pivoți ai 
Alianței Nord-Atlantice" în regiunea Mării Negre. El a amintit "gradul de implicare în domeniul securității și în 
domeniul militar, rezultatele noastre în promovarea unei idei de democrație într-o zonă destul de volatilă din 
acest punct de vedere", "participarea noastră în Afganistan în teatre de operații importante din punct de vedere 
al securității", "felul în care producem până la urmă un export de stabilitate în zona Balcanilor sau dincolo de 
frontierele noastre estice în țări care vor să parcurgă anumite etape de integrare către orbite mai democratice, să 
spunem UE sau NATO". 
"Sunt mai multe aspecte, opinia publică românească favorabilă constant istoric în ceea privește relația cu 
partenerul american, ceea ce creează un fundament serios și de psihologie colectivă în raporturile cu asemenea 
țară. Gradul nostru de implicare în domeniul securității și în domeniul militar, rezultatele noastre în promovarea 
unei idei de democrație într-o zonă destul de volatilă din acest punct de vedere. Uitați-vă doar la anumiți vecini. 
(...) Apoi mergând pe stratul militar, participarea noastră în Afganistan în teatre de operații importante din punct 
de vedere al securității fac din noi un element atractiv", a adăugat diplomatul. 
În opinia lui Maior, "toate aceste lucruri sunt extrem de apreciate de partenerul american în ceea ce privește rolul 
regional serios al României, de data aceasta fără să iei o metaforă, în relația transatlantică". 
"Suntem un stat cu puternice valențe transatlantice. Ăsta este și mesajul pe care l-a dus foarte clar și inteligent 
președintele Iohannis în contextul vizitei efectuate în SUA. Suntem un membru activ al Uniunii Europene, 
promovăm această relație care este vitală pentru ordinea democratică globală UE-SUA și cred că în acest context, 
și mai ales având în vedere și provocarea generată de Brexit, rolul nostru strategic va crește și în Uniunea 
Europeană, inclusiv în raport de comunicarea cu Statele Unite. Deci avem un teren de oportunități majore. Să le 
jucăm inteligent și bineînțeles cu resurse alocate serios de administrația românească în acest sens", a mai spus 
Maior. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 O gospodărie a cheltuit, în medie, 48 lei pentru educație și 1.088 lei pentru telefon, anul trecut 
O gospodărie a cheltuit, în medie, 48 lei pentru educație, anul trecut, în timp ce pentru serviciile de telefonie - 
1.088 lei, se arată într-o publicație a Institutului Național de Statistică (INS) transmisă la solicitarea AGERPRES. 
Conform datelor INS, o gospodărie a folosit, în medie, lunar, 4,05 lei pentru educație, iar pentru serviciile de 
telefonie — 90,71 lei. Pentru energia electrică a utilizat 94,06 lei, pentru gaze naturale — 56 lei, energie termică 
— 13,61 lei, apă, canal, salubritate — 56,35 lei. În ceea ce privește serviciile de sănătate, într-o lună, o gospodărie 
a cheltuit, în medie, 26,26 lei, iar pentru tratamentul sanitar — veterinar al animalelor de casă — 0,46 lei. 
Gospodăriile au scos din buzunare pentru serviciile culturale și de recreere — 7,46 lei, pentru îngrijire personală 
— 13,89 lei, pentru servicii turistice — 13,71 lei, abonamente radio-tv — 23,95 lei, servicii de transport — 33,59 
lei, jocuri de noroc — 0,45 lei. 
Doar 30,2% dintre gospodăriile din România și-au permis anul trecut, cu venitul net realizat, să își cumpere haine 
noi, iar 18,1% o săptămână de concediu, în afara casei, se arată în publicație. 
Potrivit documentului, un procent de 6,4% și-au permis înlocuirea mobilei uzate și/sau demodate, 13,3% și-au luat 
produse electrocasnice, iar 11,7% au mers la spectacole de teatru sau cinema. 
Pe de altă parte, numai 16,1% dintre gospodăriile din România și-au putut permite cărți, ziare, reviste cu venitul 
total net lunar realizat. 
Datele INS, arată că o treime dintre gospodăriile din România nu și-au plătit la timp întreținerea locuinței, anul 
trecut, iar 14,5%, energia electrică. De asemenea, 6,4% nu și-au putut plăti la timp abonamentul radio-TV, iar 
6,2% — telefonul. 
Pentru a putea face față cheltuielilor curente, 10,6% din gospodării au apelat la muncă suplimentară, 11,2% la 
ajutoare financiare, fără obligația de restituire, de la rude, prieteni, 6,5% la împrumuturi de la rude, prieteni, alte 
persoane, 7,3% la economii. Doar 69,6% dintre gospodării pot face față cheltuielilor cu venitul total net lunar 
realizat. 
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Impozitele asupra veniturilor, contribuțiile la bugetele de asigurări sociale, cotizațiile și alte impozite și taxe au 
deținut, în 2016, o pondere de 20,3% din cheltuielile totale ale unei gospodării, ridicându-se, în medie, la suma de 
513 lei/lună, conform INS. 
Din această sumă, impozitul pe salariu a reprezentat 39,7%, față de 39,5%, în 2015, iar contribuțiile de asigurări 
sociale (pentru pensie, la fondul de șomaj și pentru asigurările de sănătate) 58,4%, comparativ cu 56,3%, în 2015. 
Tot în anul 2015, ponderea taxelor și impozitelor era de 19% din cheltuielile totale, iar suma se ridica la 446,1 
lei/gospodărie. 
"Impozitele, contribuțiile, cotizațiile, taxele dețin o pondere mare în cheltuielile totale ale gospodăriilor în ale 
căror venituri predomină veniturile salariale. Astfel, în anul 2016, ponderea acestora în cheltuielile totale a fost de 
29,2% pentru gospodăriile de salariați, comparativ cu 13,6% pentru cele de șomeri, 9,8% pentru gospodăriile de 
pensionari, 4,9% pentru cele de lucrători pe cont propriu în activități neagricole și numai 3,7% în cazul 
gospodăriilor de agricultori", se notează în document. 
De altfel, în anul 2016, cuantumul mediu al transferurilor aflate în sarcina gospodăriilor de salariați a fost de 13,9 
ori mai mare decât al celor plătite de gospodăriile de agricultori, de 10 ori mai mare decât transferurile plătite de 
gospodăriile de lucrători pe cont propriu în activități neagricole, de 5,6 ori mai mare decât al celor de pensionari și 
de 4,1 șomeri sau mai mare decât al gospodăriilor de șomeri. 
Principala destinație a cheltuielilor gospodăriilor — consumul — a deținut, în medie pe ansamblul gospodăriilor, 
71,7% din cheltuielile totale. Cheltuielile de consum au reprezentat 1.810 lei/lună/gospodărie, iar cheltuielile 
bănești pentru cumpărarea de produse alimentare (inclusiv cheltuielile în unitățile de alimentație publică), 
nealimentare și pentru plata serviciilor s-au ridicat la 1.612 lei/lună (63,9% din cheltuielile totale). 
Potrivit INS, cealaltă parte a cheltuielilor de consum, contravaloarea consumului uman din resurse proprii (acele 
produse alimentare și nealimentare din resurse proprii care sunt consumate de membrii gospodăriei), a fost egală 
cu 198,1 lei/gospodărie și a reprezentat 7,8% din cheltuielile totale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Unanimitate la ONU împotriva Coreei de Nord, după cea mai recentă lansare a unei rachete 
Consiliul de Securitate al ONU a condamnat marți în unanimitate Coreea de Nord pentru lansarea unei rachete pe 
deasupra insulei Hokkaido din nordul Japoniei, informează Reuters. Cei 15 membri ai Consiliului au declarat că a 
fost un act "revoltător" și că este "de o importanță vitală" ca Phenianul să acționeze imediat și concret pentru 
reducerea tensiunilor. 
De asemenea, Consiliul a cerut tuturor țărilor să implementeze sancțiunile împotriva Coreei de Nord decise de 
Organizația Națiunilor Unite. 
Rezoluția adoptată marți a fost redactată de Statele Unite și reafirmă "angajamentul față de o soluție pașnică, 
diplomatică și politică". Documentul nu amenință Phenianul cu noi sancțiuni. Unii diplomați au arătat, conform 
Reuters, că Rusia și China — membri permanenți ai Consiliului de Securitate — consideră că doar lansarea unei 
rachete cu rază lungă de acțiune sau un test nuclear ar impune alte sancțiuni.  
După reuniunea Consiliului, ambasadoarea americană la ONU, Nikki Haley, a declarat că Washingtonul nu va 
permite Phenianului să își continue acțiunile ilegale și va cere Coreei de Nor să recunoască "pericolul la care se 
expune" când lumea întreagă este unită împotriva sa. 
Cu aceeași ocazie, reprezentanții diplomatici ai Rusiei și Chinei au cerut Statelor Unite să renunțe la desfășurarea 
sistemului antirachetă THAAD în Coreea de Sud; ambasadorul rus a insistat ca americanii să reducă amploarea 
exercițiilor militare alături de sud-coreeni. 
(Sursa: Agerpres) 
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